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 Onderwerp  
 

Door fracties benoemde elementen 
 

 Input voor onderzoeken 2023   

   
 DUURZAAMHEID  -  

1. Klimaatadaptatie, ook nav wateroverlast/hoosbuien - Toen korte klap n.a.v. overlast, maar hoe is het nu structureel opgepakt 
in investeringen etc.?  

- Beleidstechnisch en operationeel.  
- Hoe klimaat robuust en waterbestendig is Zwijndrecht? 

 

2. Regionale energie Strategie  - Raad geeft opdrachten mee aan het college, maar wat voegt het toe 
aan de uitvoering van de RES.  

- Hoe doelmatig ben je dan bezig als raad? 
- Zijn we dan wel specifiek genoeg in onze opdracht? 
- Bestuurlijke kant van de energietransitie. Zie ook punt 6 

onderzoeksprogramma 2021 
3. Duurzaamheid - Graag duurzaamheidsaspect, hoe loopt het nu met de zon op het dak 

beleid? Lijkt alsof het hobbymatig gebeurt, allemaal kleine elementen. 
Hoe kan dat? En waar staan we nu m.b.t. de energietransitie. Niet 
alleen zon op het dak, maar ook breder bv windmolens. Partijen die 
coöperatie willen oprichten, komt ook niet helemaal lekker van de 
grond. Rol gemeente en inwoners, ‘zijn de hobby's effectief’? Wat kan 
de gemeente doen om ervoor te zorgen dat straks niet iedereen voor 
60% in de financiële problemen zit. Hoe gaat het nu in Zwijndrecht met 
de energietransitie? We horen als raad geen moer, bv ook niet over het 
beschikbaar stellen van daken voor zonnepanelen. 

- Wat is de stand van zaken?  
-  

https://www.zwijndrecht.nl/dsresource?objectid=b0185da5-fad7-461f-80e6-c87ccf34cf5f&type=pdf
https://www.zwijndrecht.nl/dsresource?objectid=b0185da5-fad7-461f-80e6-c87ccf34cf5f&type=pdf
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 WONEN   

4. Zwijndrecht raakt vol met de bouwwerken - Afspraak is om niet in het buitengebied te bouwen. 
- We moeten daar toch het gesprek over aangaan, we kunnen niet 

anders, de bestaande locaties lopen vol.  
- Wil je nog een woningbouwambitie hebben in Zwijndrecht en zo ja hoe 

kun je die invullen? Of is die ambitie niet meer reëel?  

5. Beschikbaarheid betaalbare huur- of 
koopwoningen middensegment 
 

- Willen we een evenwichtige woonsamenstelling, in het 
raadsprogramma is dat zo gesteld. Hoe staat het ermee, hoe effectief 
zijn we? Hoe effectief is het beleid? 

6. Toekomstbestendigheid sociale huurwoningen 
Zwijndrecht en Heerjansdam 

- Toekomstbestendigheid aantonen en betaalbaar en energiezuinig 
maken voor zowel huurder als eigenaar. Glas, isoleren, warmtepomp 
en zonnepanelen. Hoe hou je daar grip op? Wat doet dat met de 
huurprijs? Zie ook motie om versneld te verduurzamen. 

 COMMUNICATE   

7 Communicatie tussen wijkteams en uitvoering, Zit daar een mismatch en zo ja wat is daaraan te doen. Hoe schakel je 
door vanuit de wijkteams naar de uitvoering van de jeugdzorg. Zie ook 
punt 9 onderzoeksprogramma 2021 

8 Gat politiek en burger, bouwen aan vertrouwen  
(beleidsstuk bij raadsprogramma). 
Participatie van de inwoners  
Communicatie  
 

- Hoe maak je dat nu smart, waar kun je op sturen? 
- We moeten er wat mee en we gaan er op inzetten, maar hashtag hoe?  
- Hoe komt het dat we zo’n lage opkomst hebben bij de verkiezingen?  
- Samenspel tussen raad college en inwoners 
- hoe doen we participatie van de inwoners , wat gaat goed wat kan 

beter. Verschillende doelgroepen etc. Bv organisatie vindt dat jongeren 
al voldoende worden betrokken, dat er niets meer gedaan hoeft te 
worden. Maar ook breder. Roep om jongeren te betrekken. Hebben 
wel kinderburgemeester en hebben ook een seniorenraad, maar wat 
doen we met de groep daartussen? Specifiek de groep tot 30 jaar.  

- doen we dat wel goed? Is het zo slecht? Hoe zorg je ervoor dat 
inwoners effectief bereikt worden? Belangrijk punt uit het coalitie 

https://zwijndrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/daeaf57d-499a-4d7b-b378-e5f33de7bb9d?documentId=98f4ebb3-f78c-4f79-8d00-32c6a6d1f702&agendaItemId=f476a9c5-42fe-4675-a3f1-8d215892fb59
https://www.zwijndrecht.nl/dsresource?objectid=b0185da5-fad7-461f-80e6-c87ccf34cf5f&type=pdf
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akkoord. 43% opkomst bij de verkiezingen… is het de gemeentelijke 
communicatie of pure desinteresse? 

9.  Communicatie in de vorm van wederkerigheid. - In fixie afgehandeld binnen een uur, maar feitelijk is er nog niets 
gebeurd. Zie ook brief HVC over afval; naar elkaar verwijzen steeds.  

 VEILIGHEID   
10. Veiligheid in Zwijndrecht: 

problematiek in meerdere wijken 
 

- Effectiviteit van inzet van middelen.  
- Mosquito, eigen BOA team.  
- Mosquito, hoe gaan we om met overlastgevende jongeren?  
- Zitten we met ons beleid op het goede spoor, ook gelet op de discussie 

met de burgemeester? De burgemeester heeft wel gewoon 
bevoegdheden op gebied van OO. Maar je moet als raad wel het 
budget goedkeuren eigen budgetrecht.  

- a) rolverdeling raad-college-burgemeester en  
- b) hoe doelmatig acteren we vervolgens.  
- We willen allemaal een veilige leefomgeving maar we komen er niet 

goed uit. Het dorpse handelen op een stedelijk probleem. In hoeverre 
moeten we opschalen naar een grootstedelijk probleem, hoeveel 
middelen wil je daar voor vrijmaken? 

- Hoe effectief? Welke taken horen bij de gemeente en wat is de s.v.z. in 
Zwijndrecht? Zie ook groslijst 2021. 

- Veiligheidsgevoel doorgezet naar beleid? Snelheid in de straten, 90 km 
per uur door de straat. En ook: nu aantal extra BOA’s, is dat effectief? 
En wat heeft het voor consequenties dat vacatures niet ingevuld 
kunnen worden? Je hebt verschillende soorten BOA’s. Is het type wat 
Zwijndrecht nu heeft nu voldoende? Past de inzet bij de problematiek? 

 
 WELZIJN EN ZORG /BESTRIJDING ARMOEDE  

11. Jongerenwerk - Wat kunnen we nu doen, als we naar links of naar rechts gaan? 
 

https://www.zwijndrecht.nl/dsresource?objectid=b0185da5-fad7-461f-80e6-c87ccf34cf5f&type=pdf
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12.  Armoede  - Wat is het effect van het deltaplan armoede? Plan uit 2018. Hoeveel 
mensen naar werk geleid? Is kennelijk moeilijk te monitoren. Hoeveel 
mensen gaan er uit de armoede? Er gaat heel veel geld in om. Armoede 
industrie….hoe komt het nou dat mensen niet uit de armoede komen? 

- Armoede onder inwoners met modaal inkomen. Minimabeleid wordt 
geactualiseerd maar wat gebeurt er voor de inwoners die net een paar 
euro meer verdienen. 1 tot 1,5 keer modaal? 

13. Wijkplatforms - Hoe functioneren deze? 
- Hoe zijn ze ingericht ook in relatie tot de dorpsraad Heerjansdam?  
- Waar zitten verschillen, zeker ook in de context van de omvang van hun 

begroting. 

14. Kindermishandeling. - Hoe effectief is beleid voorkoming kindermishandeling? Staat ook op 
groslijst van vorige keer. Hadden een hoog % in Zwijndrecht, waar 
staan we nu? 

- zie 2021. Hoe effectief is het beleid etc. Indicatoren moeten goed gezet 
worden. Score in Zwijndrecht is vrij hoog. Is beleid op ingezet, maar 
wat gebeurt er nu? Zit er ook een relatie m.b.t. armoede? School, daar 
vallen ook zaken op (kleding, voeding). Voor ons gevoel wordt het nu te 
kleinschalig aangepakt. Hebben de wijkteams voldoende personeel? 
Totaalplaatje. Wat is het volledige pakket? Zijn nu ook bezig met een 
nieuwe verordening Jeugdzorg gemaakt. Een hangt samen met het 
ander. 

15. Eenzaamheid - Veel mensen geleden onder Corona: eenzaamheid, psychische nood. 
Weinig ambulante ondersteuning, veel wachtlijsten. Hoe is het gesteld 
met de eenzaamheid en psychische gesteldheid van deze doelgroep? 
Hoe worden ze geholpen? Hoe krijg je ze überhaupt in beeld? Hoeveel 
hulpverleners heb je? Raken mensen buiten beeld, het stapelt… Hoe 
kom je erachter wie eenzaam is, wie is er in beeld?  
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16. Uitgaansgelegenheden en ontmoetingsplaatsen 
voor jeugd tussen 14 en 21 jaar. 

- De jeugd heeft niks te doen, hoe kunnen we dat oplossen? Waar 
kunnen ze elkaar ontmoeten? 

17. Effectiviteit jeugdhulpverlening, vrijwillig kader 
 
 

- Gaat veel geld op aan aantal gezinnen. Hebben te maken met 
dwingende hulpverlening, verplicht kader. Machteloosheid bij 
hulpverleners en gezinnen? Dit is wat anders dan het jongerenwerk. 
Vrijwillig kader, vragen die binnenkomen bij het wijkteam. Van licht tot 
aan meldingen bij Veilig Thuis. 10% budget gaat op aan 1% van de 
problemen 

18. Subsidie uitgifte systematiek kleinere projecten - Verloopt via Diverz 
 

 OVERIGE ONDERWERPEN   

19. Huidige manier van Samenwerken in de regio  - Wat is nu Smart Delta?  
- Wat gebeurt er eigenlijk nu op regionaal niveau. Is collegeregeling 

geworden voor sociaal domein, maar wat is er voor economische 
samenwerking? Positie van de raad bij regionale vraagstukken, wat is 
de Governance?  

20.  Accommodatiebeleid bij sportverenigingen. - Tekorten? Bereikbaar? Spanning tussen vraag en aanbod? Oprichting 
eigen sportbedrijf Zwijndrecht.  

21. Lokale heffingen, kostendekkendheid staat onder 
druk. 

- Met een pennenstreek schaffen we de hondenbelasting af. Hoe zit het 
nu met die lokale heffingen? Zie ook punt 5 in 2021. BV grafrechten 
totaal niet kostendekkend, maar wel regionaal verreweg het duurste.  

22.  Aanvragen projecten steeds aangepast o.b.v. 
prijsverhogingen 
Grip op grote projecten 

- Standaard is dat we 25% moeten plussen.  
- Breder: risico inzicht, hoe robuust en realistisch zijn de budgetten en 

prognoses?  
- Bv Kiboehoeve. Men besluit zomaar om plannen aan te passen, 

voorbeeld zonnepanelen er opeens bij.  
- Hoe vaak vinden scopewijzigingen plaats?  
- Hoe goed is de eerste inschatting?  
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(Startkrediet 3 mln. en dat is slikken, maar dan komt er na verloop van 
tijd nog eens 1,5 mln. bij en dan kun je feitelijk niet terug want dan gooi 
je die 3 mln. ook weg) 

- Overschrijdingen zijn aan de orde van de dag. Bijna elk project vliegt uit 
de bocht, komt hoger uit. College weet het niet, veel onzekerheid. Hoe 
ga je dat beteugelen? Hoe wordt de raad daarover geïnformeerd. 

23. Groene, goed onderhouden gemeente - Vroeger mooie groene onderhouden gemeenten. Zijn nog steeds 
groen, maar nu groeit het onkruid om de oren. Geven ogenschijnlijk 
meer uit aan groen, maar ervaren minder dienstverlening. Mochten we 
dit kiezen, vergelijk dan ook eens met andere gemeenten bv H.I. 
Ambacht.  

24. Rekenkamer - Euro’s aan de rekenkamer, college neemt vaak de aanbevelingen over. 
Maar wat is er van terecht gekomen, zijn de aanbevelingen opgepakt? 
Mooi tussenonderzoekje.  

25. Kaderstellende rol gemeenteraad - Hoe vervullen wij als raad onze kaderstellende rol en hoe neemt het 
college de raad daarin mee? 

26. Omgevingswet - Stel dat de omgevingswet wordt ingevoerd, zijn we er dan klaar voor? 

27. Welstandscommissie - Hoe functioneert de welstandscommissie? Welke kennis en kunde zit 
erin? Hoe gaan ze met de raad en college om? Net incident met de 
watertoren gehad. Beleid nog goed? Goed uitgevoerd? Functioneert 
die commissie nog goed? Er is weinig communicatie tussen de 
commissie en de raad. 

 LONGLIST  
 

 

 
28. 

 
In 2024/2025: Onderzoek afval evalueren 
 

 

- Wat is er gebeurd n.a.v. het onderzoek uit 2020 Per 1 januari gaat nieuw 
beleidsplan in…. Er wordt meer zwerfafval verwacht, misbruik van pas 
etc. 

 


